
Høringssvar til Analyse af bygninger og faciliteter på kultur- og fritidsområdet 2024  

– Haltider punkt 11 , side 74  

Kære folkevalgte politikere i Vordingborg Kommunalbestyrelse og den administrative ledelse, 

Vi har gennemgået rapporten, og særligt punkt 11 på side 74, hvor det nævnes, at "Med 
råderumsforliget er det besluttet, at udgifterne til leje af hal tid skal nedbringes," har vakt vores 
bekymring. 

Østmønhallen er unik i sin historie og struktur, idet den blev opført gennem en imponerende fælles 
indsats fra borgerne på Møn. I modsætning til andre kommunale haller på Sjælland, som er 
finansieret af kommunale midler, blev Østmønhallen opført i 1984 ved hjælp af lokale bidrag i form 
af penge, arbejdskraft og maskiner. Denne hall drives i dag af ulønnede frivillige, hvilket afspejler 
det stærke lokale engagement. Her er der en unik gruppe af foreninger og frivillige som i den grad 
har ejerskab over en hal. 

En reduktion i leje af hal tid vil have en markant negativ indvirkning på de lokale sportsforeninger, 
der benytter Østmønhallen, herunder Østmøn Fodboldklub, Østmøn Badmintonklub, 
Danseklubben Møn og Møn Inlinere. Skæring ned på hal tid vil medføre en urimelig 
forskelsbehandling og kan true eksistensen af disse foreninger. Foreningernes brug af hallen er 
fundamental for deres aktiviteter og medlemmer. 

Værst af alt vil en sådan beslutning sende et negativt signal til borgerne på ØstMøn, som har sparet 
kommunen betydelige ressourcer ved selv at finansiere og bygge hallen. En reduktion i støtten til 
hallen kan skade motivationen for fremtidigt frivilligt arbejde i kommunen. 

Vi beder derfor indtrængende om, at I genovervejer beslutningen om nedskæring af leje af hal tid, 
og at der tages hensyn til den særlige situation omkring Østmønhallen. En sådan beslutning bør 
tage højde for både historien, de lokale ildsjæle og den nuværende betydning af hallen for 
lokalsamfundet. 
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